
Innsigelse utbygging av Svartvasselva kraftverk, Hamarøy. 
 

Som to av fremtidige arvtagere for Hillingseiendommen ønsker vi med dette å 

belyse noen av de negative konsekvensene ved en eventuell utbygging av 

Svartvasselva. 

 

Utbygging av Svartdalselva vil føre til forringelse av ett av de få små 

vassdragene som ikke allerede er utbygd i Hamarøy kommune. 

 

Svartdalselva kraftverke har en bergnet en produksjon på 14,40 GWh noe som 

vil dekke ca 480 husstander pr.år ved et gjennomstnittlig forbruk på 30 000 kWh 

pr. husstand. 

Med lave strømpriser som er forventet de nærmeste årene fremover kan vi ikke 

se at dette er noe som kan komme til å bli lønnsomt for noen. 

 

Derimot vil et flott naturområde bli forringet for all fremtid.  Svartdalen en et 

yndet turormåde for småbarnsfamilier, og absolutt ett område som er egnet til 

fysisk forstring.  Det er lett turterreng hvor barn helt ned fra 3-års alder og også 

eldre kan gis mulighet til å komme seg i uberørt natur. 

Her har også våre barn lært hvordan man kan bruke naturen også med tanke på 

kultivering. 

 

Det er bygget en gammel skogsvei fra E6 og opp til Svartvatnet.  Denne veien 

ble bygget på "gammelmåten", eneste hjelpemiddel utenom menneskelige 

ressurser samt egnet verktøy, var hest.  Denne er bygd etter gammel byggeskikk 

og bør beholdes som den er med nødvendig vedlikehold. 

 

Vi er selv aktive jegere og går på elgjakt i området.  Utbyggingen av 

Svartvasselva vil særlig i byggeperioden, men også etter ferdig utbygging 

forringe jaktmulighetene og ikke minst jaktgleden. 

 

Vi ønsker også å vise til "Høringsuttalelse fra Forum for Natur og Frilluftsliv i 

Nordland" som er gjort i nært samarbeid med Naturforbundet i Nordland 

 

"Det omsøkte tiltaket planlegges i et område og region med mange eksisterende 

vannkraftverk og hvor det er gitt konsesjon til flere andre småkraftverk. 

Svartvasselva vil ha negative konsekvenser for viktige naturtyper i et område og 

region som er sterkt belastet med vassdragsinngrep fra før. Ei viktig bekkekløfta 

blir direkte berørt og indirekte berørt ved redusert vannføring. Redusert 

vannføring kan ha negative konsekvenser for kravstore arter, for eksempel 

Rustdoggnål (NT). Det er få registrerte bekkekløfter i Hamarøy kommune og 

regionen for øvrig. FNF Nordland mener at det ikke må foretas tiltak som vil ha 

negative konsekvenser for disse, og at naturmangfoldlovens § 10 



(økosystemtilnærming og samlet belastning) og § 4 (forvaltningsmål for 

naturtyper og økosystemer) må anvendes. Det omsøkte tiltaket vil også kunne 

komme i en uakseptabel konflikt med friluftsliv. FNF Nordland henstiller at det 

ikke gis konsesjon til Svartvasselva kraftverk i Hamarøy." 

 

Slutter oss også til Fylkesmannens innsigelser til utbygging av Svartdalselva 

kraftverk av 09.04.13. 

 

Ønsker med dette at denne innsigelsen vil bli tatt med i en samlet vurdering når 

beslutningen om utbygging av Svartdalselva kraftverk skal vedtas. 

 

 

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Astrid Schøning    Tormod Schøning 

Kløverveien 17 

8514 Narvik 


